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ZÁPIS 

z 33. jednání REGIONÁLNÍ STÁLÉ KONFERENCE 

LIBERECKÉHO KRAJE 

22. březen 2023 

KRAJSKÝ ÚŘAD LIBERECKÉHO KRAJE 

Čas zahájení jednání:  10:00 hodin 

Čas ukončení jednání:  13:00 hodin 

Přítomni:   dle prezenční listiny 

Jednání zahájil předseda Regionální stálé konference Libereckého kraje pan  
hejtman Martin Půta.  

10:08 příchod L. Burgrová. 

Přivítal přítomné členy a konstatoval, že z celkového počtu 21 členů RSK LK je přítomno 16 
hlasujících členů. RSK LK je usnášeníschopná. 

1. Schválení programu jednání RSK LK 

Přešel k programu a vyzval členy k případnému doplnění před jeho schvalováním. Zároveň 
požádal o předsunutí bodu č. 7 – Informace ze sekretariátu Regionální stálé konference 
Libereckého kraje před bod č. 4 – Informace z Ministerstva pro místní rozvoj ČR. 

1. Schválení programu jednání 

2. Kontrola plnění úkolů z 32. jednání RSK LK 

3. Změny v nominacích  

4. Informace z Ministerstva pro místní rozvoj ČR 
Mgr. Miroslav Daněk - zástupce Ministerstva pro místní rozvoj ČR 

5. Integrované strategie (ITI) aglomerace Liberec - Jablonec nad Nisou 
Mgr. Šárka Prachařová - Statutární město Liberec 

6. Integrované strategie rozvoje venkova a místní akční plány rozvoje vzdělávání 
PhDr. Jitka Doubnerová - MAS Frýdlantsko, z. s. 
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7. Informace ze sekretariátu Regionální stálé konference Libereckého kraje 
 Ing. Jana Vlková, Ing. Karolína Vičanová, DiS. - sekretariát RSK LK 

8. Pracovní skupina Cestovní ruch 
Ing. Lidie Vajnerová, MBA – zástupce Pracovní skupiny Cestovní ruch 

9. Pracovní skupina Inovace (VaVaI) 
 Ing. Vladimír Pachl - Odbor regionálního rozvoje a evropských projektů KÚ LK 

10. Pracovní skupina Sociální začleňování a zaměstnanost RSK LK 
Mgr. Zuzana Palečková - Agentura pro sociální začleňování 

11. Pracovní skupina Vzdělávání (KAP) 
Ing. Lucie Foglová - Odbor školství, mládeže, tělovýchovy a sportu KÚ LK 

12. Chytřejší kraj  
Ing. Marek Pšenička - Agentura regionálního rozvoje spol. s r.o. 

Různé 

Diskuse a závěr 

Usnesení č. 1/1/2023 
Regionální stálá konference Libereckého kraje schvaluje program jednání. 

Usnesení schváleno konsenzem. 

2. Kontrola plnění úkolů 

Slovo si převzal M. Otta a shrnul plnění níže uvedených úkolů z 32. jednání RSK LK.  

  Úkol Termín Pro Plnění 

1. Poskytnout členům RSK LK zápis 
z jednání NSK. 

pravidelný úkol sekretariát RSK LK 
zaslán 19.12.2022 

2. Informovat na dalších jednáních o 
průběhu schvalování Strategie ITI, 
případně zaslat její finální verzi. 

na příští jednání 
RSK LK 

zástupce 
statutárních měst 
zastoupený 
nositelem ITI/IPRÚ 

zástupce statutárních 
měst zastoupený 
nositelem ITI/IPRÚ 
bude prezentovat v 
bodě č.5 

3. Předání informace o výhradách LK 
k postupu MMR ČR ve věci 
rozdílného přístupu k řešení 
dopadu technických problémů 
v rámci vyhlášení některých výzev. 

 

na příští jednání 
RSK LK 

 

zástupce MMR ČR 

 

zástupce MMR bude 
informovat přítomné 
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4. Předání informace o výhradách LK 
k postupu MMR ČR ve věci 
rozdílného přístupu k řešení 
dopadu technických problémů 
v rámci vyhlášení některých výzev. 

 

na jednání NSK 
zástupce LK na NSK 

 

zástupce LK bude 
informovat přítomné 

5. Připravit podkladový materiál pro 
pana hejtmana s apelem na 
MŠMT ČR na včasné vyhlášení 
výzev pro MAS. 

 

průběžný úkol 

 

zástupce MAS 

 

zasláno 15.03.2023 
na sekretariát RSK LK 

 

Zápis ze zasedání Národní stálé konference byl členům zaslán 19. prosince 2022, další by se mělo 
konat v dubnu 2023, na kterém bude předána informace viz úkol č. 4. Přivítal novou členku Mgr. 
Šárku Prachařovou a zmínil, že úkol č. 2 bude součástí její prezentace na jednání. Požádal také M. 
Daňka k vyjádření k plnění úkolu č. 3. 

Dále informoval o podkladovém materiálu řešícím apel na MŠMT. Jedná se o dopis, který 
připravila KS MAS a sekretariátu RSK LK byl zaslán dne 15. března. Požádal členy RSK LK, aby se 
k tomuto tématu přijalo usnesení, které bude po jednání zasláno ministerstvu. 

J. Doubnerová poděkovala za usnesení. 

M. Půta doplnil, že tento úkol už částečně řeší, předal jej panu Štajnerovi na MMR. 

Usnesení č. 2/1/2023 
Regionální stálá konference Libereckého kraje  

apeluje na Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy, aby připravovanou výzvu pro Místní 
akční plány rozvoje vzdělávání IV (MAP IV) v rámci operačního programu Jan Amos Komenský 
vyhlásilo již v průběhu dubna 2023, aby nedošlo k časové prodlevě mezi realizací MAP III a 
MAP IV, a tím k finančním a personálním potížím s realizací MAP IV z důvodu špatné 
návaznosti jednotlivých projektů. 

Usnesení schváleno konsenzem. 

M. Daněk dodal k plnění úkolu č. 3, že informaci předal kolegům z IROP. Tato odezva byla plošná, 
nejednalo se pouze o zpětnou vazbu z Libereckého kraje. Je zde snaha zajistit, aby se tento 
postup znovu neopakoval. 

M. Otta doplnil reakci MMR na tzv. klikající výzvy, došlo například k posunu výzvy na speciální 
školství. Právě v tomto případě by měla být nastavena jiná kritéria než pouze čas. 
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3. Změny v nominacích 

M. Otta představil změny ve složení Regionální stálé konference Libereckého kraje viz níže. 

 

 

 

Vlivem výsledku voleb došlo ke změně zástupce jak za Liberecký kraj, tak za statutární města. 
Poslední změna se týkala zástupce hosta za Pracovní skupinu Vzdělávání. 

4. Informace ze sekretariátu Regionální stálé konference 
Libereckého kraje 

Ing. Jana Vlková – sekretariát RSK LK 

J. Vlková představila program prezentace a předem avizovala 4 usnesení, která se budou 
schvalovat. Veškeré podklady k usnesením byly členům zaslány a po jednání budou předány 
ministerstvu ke zveřejnění. 

Prvním dokumentem ke schválení je Výroční zpráva projektu za rok 2022. Obsahuje shrnutí 
všech činností včetně pracovních skupin, definici možných rizik a také plány pro rok 2023. 
Připomněla blížící se konec projektu Regionální stálé konference Libereckého kraje IV 
k poslednímu srpnu 2023. Sekretariát již započal práce na přípravě projektu Regionální stálá 
konference Libereckého kraje V, který plynule naváže na předchozí. 
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Sekretariát neobdržel žádné připomínky k tomuto dokumentu ze strany členů Regionální stálé 
konference Libereckého kraje. 

Usnesení č. 3/1/2023 
Regionální stálá konference Libereckého kraje schvaluje 

Výroční zprávu Regionální stálé konference Libereckého kraje za rok 2022. 

Usnesení schváleno konsenzem. 

Dále přešla k dokumentu Zpráva o využití finančních prostředků z fondů EU v Libereckém kraji v 
roce 2022. Jedná se o srovnání počtu projektů a finančních částek a jejich rozdělení na území 
Libereckého kraje. Zpráva byla rovněž zaslána členům s předstihem s podklady k jednání. 

Usnesení č. 4/1/2023 
Regionální stálá konference Libereckého kraje schvaluje 

Zprávu o využití finančních prostředků z fondů EU v Libereckém kraji v roce 2022.  

Usnesení schváleno konsenzem. 

M. Daněk se dotázal, zda má práce na tomto dokumentu přidanou hodnotu pro kraj? 

J. Vlková reagovala, že vzhledem ke končícímu programovému období zpráva mnoho informací 
neobsahuje, jsou zde vždy data za předešlý rok. Po promítnutí dat s informacemi o čerpání 
z Regionálního akčního plánu bude zpráva jistě přínosnější. Doplnila, že sekretariát zpracovává 
před každým jednáním také Monitoring čerpání dotací v Libereckém kraji, který obsahuje data 
vždy za uplynulé 3 měsíce. 

M. Půta doplnil, že jednotlivé ukazatele sledují a vyhodnocují také v rámci rady kraje. Předal 
v rámci zpětné vazby požadavek na ministerstvo, aby se využívaly Regionální akční plány ve větší 
míře. Dochází tak k racionálnímu využití peněz dle odrazu reálných potřeb z území. 

M. Otta dodal, že čerpáním se zabýváme jak z hlediska instituce, tak za celé území. Snažíme se 
každoročně analyzovat evropské i národní zdroje a jejich čerpání v kraji. Data za nové operační 
programy zatím nemáme k dispozici. 

J. Vlková dále přešla k informacím o aktualizacích dvou témat Regionálního akčního plánu 
Libereckého kraje a požádala o hlasování.  

 

https://www.rsk-lk.cz/dotace/monitoring
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Usnesení č. 5/1/2023 
Regionální stálá konference Libereckého kraje schvaluje 

aktuální znění přílohy č. 2 Regionálního akčního plánu Libereckého kraje v tématu speciální 
školství.  

Usnesení schváleno konsenzem. 

M. Půta požádal o další hlasování. 

Usnesení č. 6/1/2023 
Regionální stálá konference Libereckého kraje schvaluje 

aktuální znění Regionálního akčního plánu Libereckého kraje v tématu Silnice II. třídy včetně 
jeho přílohy. 

J. Vlková shrnula problematiku brownfields, kde se počítá se zapojením Regionální stálé 
konference do hodnocení podaných projektů. Regionální stálá konference by měla schválit 
seznam hodnotitelů. Ministerstvo bude sekretariát po 20. 4. informovat o stavu podaných 
žádostí, ve kterých krajích a kolik projektů bylo podáno. Je možné, že v některých krajích nebude 
ani nutné hodnotit, protože nebudou žádné podané žádosti. Dále informovala o institucích, 
které v tomto tématu plánujeme oslovit a avizovala per rollam hlasování. 

M. Daněk doplnil, že k dnešnímu dni za Liberecký kraj neevidují žádný podaný projekt. 

J Vlková dále informovala, že jako každé jednání je k dispozici na webových stránkách 
Monitoring čerpání dotací EU v Libereckém kraji a také odkazy na harmonogramy aktuálních 
výzev. Na závěr představila aktualizovanou mapu využívání Informačního systému projektových 
záměrů, nově zde přibylo 5 obcí – Doksy, Zákupy, Kořenov, Železný Brod a Jiřetín pod Bukovou. 
Apelovala na jeho využívání ze strany obcí a nabídla pomoc sekretariátu nejen s prvotní 
orientací v systému. 

M. Otta dodal, že dlouhodobě kraje diskutují s ministerstvem o posílení významu informačního 
systému. Pro kraj je to i v případě mapování absorpční kapacity lepší forma sběru informací než 
vyplňování tabulek zasílaných e-mailem. V přepočtu na obyvatele má Liberecký kraj velké 
zastoupení projektů, v systému evidujeme zapojená všechna velká města a většina z nich své 
záměry také aktualizuje. 

O. Havlíček vznesl podnět, zda by bylo možné rozšířit monitoring čerpání a zprávu také o 
informace o přeshraniční spolupráci (Interreg ČR-PL, ČR-SN). 

https://www.rsk-lk.cz/dotace/monitoring
https://www.rsk-lk.cz/vyzvy/planovane
https://www.rsk-lk.cz/vyzvy/planovane
https://www.projektovezamery.cz/sprava-zameru
https://www.projektovezamery.cz/sprava-zameru
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J. Vlková poděkovala za návrh. 

5. Informace z Ministerstva pro místní rozvoj 

Mgr. Miroslav Daněk – Ministerstvo pro místní rozvoj ČR 

M. Daněk poukázal na nové publikace, které jsou k dispozici na krajských Eurocentrech nebo na 
webových stránkách online. Na stránkách dotaceeu.cz je k dispozici Vyhledávač dotačních 
příležitostí. Zmínil již proběhlé semináře v regionech a pozval na další chystané akce pro 
veřejnost. Doplnil také odkaz na plánované výzvy IROP. Výzvy IROP s vazbou na Regionální akční 
plány byly vyhlášeny – pro ZZS 31.08.2022, silnice II. třidy 20.09.2022, střední školy 30.11.2022  
a výzvy na deinstitucionalizaci se plánují vyhlásit v dubnu 2023 (příjem žádostí květen 2023, 
výzvy č. 58, 59). 

Představil způsob zapojení Regionální stálé konference do hodnocení projektů brownfields, 
nominovat by měla 3–5 externích hodnotitelů (externím hodnotitelem může být libovolná 
fyzická osoba s vyloučením střetu zájmů a podjatosti) do 20. května formou usnesení. Další 
komunikace bude probíhat skrz koordinátora na MMR. Projekty projdou hodnocením dle 
hodnoticího protokolu v rámci kraje a dle počtu celkových dosažených bodů bude dále 
stanoveno pořadí v kraji. 

Dále informoval o Národním plánu obnovy. Komponenta zaměřená na cestovní ruch byla po 
projednání s Evropskou komisí odkloněna od původního záměru podpory infrastruktury, ambicí 
je podporovat zefektivnění fungování stávající infrastruktury ve smyslu ozelenění, energetické 
efektivity a digitalizace. 

Komponenta pro Zvýšení dostupnosti bydlení má navrženou alokaci 8,5 mld. Kč z toho 8 mld. Kč 
na investice do dostupných bytů. Po jednání s Evropskou komisí došlo k posunu stanovených 
lhůt pro výstavbu, do roku 2025 by měly být byty pod závazkem. Se schválením Vládou ČR se 
počítá v první polovině roku 2023. 

Komponenta 4.1 - Systémová podpora veřejných investic je znovu navrhována s nižším 
rozpočtem, součástí bude vzdělávání i přímá podpora projektové přípravy. Jedná se o částku cca 
100 mil. Kč při průměrném rozdělení na kraje. 

V závěru roku 2023 je plánována další výzva pro celou ČR pro projekty 5G sítí. Projekty mají 
demonstrovat využití technologie 5G v prostředí chytrých měst. Podporovány budou 5G sítě 
v oblasti bezpečnosti, monitoringu, vzdělávání i zdravotnictví. 

https://www.dotaceeu.cz/cs/statistiky-a-analyzy/publikace
https://www.dotaceeu.cz/cs/jak-ziskat-dotaci/vyhledavac-dotacnich-prilezitosti
https://www.dotaceeu.cz/cs/jak-evropske-dotace-pomahaji/kde-eu-fondy-pomahaji
https://www.dotaceeu.cz/cs/jak-evropske-dotace-pomahaji/kde-eu-fondy-pomahaji
https://irop.mmr.cz/cs/irop-2021-2027/planovane-vyzvy-irop-2021-2027
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V Komunitně vedeném místním rozvoji probíhá nyní hodnocení Programových rámců, ve 
spolupráci s řídícími orgány a MAS byl dopracován materiál „Uplatnění korekce na alokaci na 
provozní a animační činnosti MAS“ (tzv. sankční systém). 

Většina koncepčních částí strategií ITI je zhodnocena a schválena, a to vč. aglomerace Liberec-
Jablonec nad Nisou. Probíhá také hodnocení programových rámců (akčních plánů strategie) - 
modifikace výzvy pro programové rámce ITI (OP TAK + IROP). 

K tématu Smart Cities ministerstvo spustilo nový web - https://www.budtesmart.cz/. Budou zde 
probíhat různé diskuse, jedná se o zajímavý zdroj informací především pro velká města. 

Dále doplnil k informacím, které již byly řečeny v rámci předchozího bodu programu 
k Informačnímu systému projektových záměrů, že za evidenci projektu v tomto systému by měla 
být určitá bonifikace, a to nejen u připravovaných, ale také u některých v brzké době spuštěných, 
výzev. Do budoucna by evidence projektu v Informačním systému projektových záměrů mohla 
být jednou z podmínek pro získání dotace. Prozatím na toto téma probíhají debaty. Diskutuje se 
také o struktuře dat, která systém obsahuje. Propojení a možné zdroje financování lze v tuto 
chvíli nalézt v Regionálním informačním servisu - https://www.risy.cz/cs/. S aktualizací 
Informačního systému projektových záměrů budou informace i v něm. 

Od slidu č. 20 jsou k dispozici informace o příležitostech pro obce z národních dotačních 
programů pro rok 2023, požádal sekretariát Regionální stálé konference Libereckého kraje o 
distribuci prezentace. Harmonogram je k dispozici na webových stránkách ministerstva. 

Zmínil aktivity Paktu pro rozvoj venkova ČR. Aktéři zapojení do Paktu se hlásí k společné vizi a 
cílům Koncepce rozvoje venkova a uvádějí, jak mohou pomoci s jejich naplněním. Registrace 
otevřena na www.uzemnidimenze.cz, zatím na dobu neurčitou. 

Souběžně s dnešním jednáním probíhá v Praze také Diskusní fórum pro a o HSOÚ: Zaostřeno na 
rozvoj ohrožených území. V programu je připraveno také několik diskusních kulatých stolů. Více 
o akci na stránkách územní dimenze. 

V přípravách je již 27. ročník akce Vesnice roku, vyhlášení soutěže bude 29. března 2023, 
předpokládaný termín příjmu přihlášek je 29. 3. až 28. 4. 2023, více na www.vesniceroku.cz .  

Závěrem upozornil na nově vydané metodické příručky/brožury ministerstvem pro zástupce obcí, 
které jsou k dispozici online na https://obcepro.cz/zakladni-dokumenty. 

Š. Prachařová se dotázala, zda se zvažuje navýšení alokace u výzvy na základní školy, která byla 
vyhlašována nadvakrát? 

https://www.budtesmart.cz/
https://www.risy.cz/cs/
https://mmr.cz/cs/ostatni/web/novinky/mmr-pripravilo-ramec-narodnich-titulu-na-dalsi-dva
http://www.uzemnidimenze.cz/
https://www.mmr.cz/cs/microsites/uzemni-dimenze/novinky/prihranicni-oblast-kraslicko-a-jeho-problemati-(2)
http://www.vesniceroku.cz/
https://obcepro.cz/zakladni-dokumenty
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M. Daněk přislíbil ověření této informace a vyjádření bude distribuováno přes sekretariát 
Regionální stálé konference Libereckého kraje. 

J. Horinka komentoval změny v podmínkách výzvy na brownfieldy. Hrádek nad Nisou je stále 
připraven projekt podat, nicméně nyní je zde vývoj podmínek v souvislosti s nastavením 
hospodářské činnosti objektu takový, že jsou v situaci, kdy musí nastavení projektu zásadně 
upravit. Na druhou stranu, například téma zdravotní služby, které bylo upozaděno z důvodu 
hospodářské činnosti, je uvedeno v kritériích hodnocení Státního fondu podpory investic jako 
silně bodovaná oblast. Je zde nějaké vysvětlení, proč je tomu tak? 

M. Daněk doplnil, že je zde velký vliv Evropské komise, která nebyla ochotna přistoupit 
k podmínkám, které si ČR chtěla nastavit. Rozhodnutí rady obsahuje popis podmínek, které jsou 
nastaveny takto. Další jednání v rámci nastavení veřejné podpory probíhala také s Úřadem pro 
ochranu hospodářské soutěže, zdravotnictví zde je, ale musí se vejít do podmínky, že v objektu 
zaujme max. 20 % dle určeného výpočtového vzorce. V určitém poměru by se měly dělit peníze 
dle splnění indikátoru. Pokud se objeví subjekty, jenž podmínky prvního kola ke 20. 4. nesplní, 
bude zde prostor obratem vyhlásit další výzvu, a to na zbývající finanční částku k rekonstrukcím. 
Vyhlášení by mělo být během léta, konečné termíny pro realizaci se ale měnit nebudou. 

M. Půta dodal, že žadatelé musejí mít projekt připraven, ale podmínky se stále mění. Obce 
ztrácejí zájem o vyplňování, i např. mapování. Zvažuje účast na dalším zasedání NSK, v rámci 
školství bylo ukázkově vidět, jak nefunguje nastavení podmínek. Upozornil, že v důsledku toho je 
možné ze strany nějaké obce očekávat i žalobu na ministerstvo. 

M. Daněk reagoval, že informace se neustále mění a je zapotřebí k tomu tak přistupovat. 
Ministerstvo přistupuje ke všemu v rámci nejlepší vůle. 

M. Půta zmínil, že se do jisté míry jedná i o politický střet. Území potřebuje reálně například 
zdravotnické služby, podpora jde však do muzeí, komunitních center atd. 

J. Horinka doplnil, že v případě jejich projektu bylo vše od počátku konzultováno s ministerstvem 
a vlivem změny partnera, čímž je Státní fond podpory investic, jsou změny i v podmínkách. 
Pokud nejsou pravidla stanovena předem, je těžké se na cokoliv připravit. Deklaroval, že v rámci 
výzvy na brownfieldy bude Hrádek nad Nisou mezi žadateli. U výzvy na speciální školství 
upozornil na fakt, že dochází k posunu harmonogramu, což může ovlivnit např. platnost trvání 
stavebního povolení, které mají vydané. Příprava projektu je finančně nákladná a podmínky jsou 
nestabilní. 

M. Otta informoval o posunu výzvy na speciální školství zejména z důvodu, že výzva je 
vyhodnocena jako potenciálně „klikací“ a MMR se snaží najít způsob hodnocení, aby se dalo této 
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formě vyhnout. Existují nástroje, jak řídit výzvy ve vztahu k nastavení podmínek, avšak nedá se 
bohužel vymyslet žádný systém k uspokojení všech. Nyní se hledá způsob, který nástroj vybrat a 
najít kompromis. 

M. Půta dodal, že máme pouze možnost, zda chceme nebo nechceme tzv. „klikající“ výzvy. 
Pokud ne, musejí být stanovena kritéria. Tato věc by měla být nastavena ideálně dva roky 
dopředu, aby bylo žadatelům předem jasné, zda projekt připravovat či nikoliv. Nemá smysl 
plýtvat financemi. 

J. Horinka reagoval, že nelze nerespektovat harmonogram, kterého se obce drží. 

M. Půta zopakoval, že pozice Asociace krajů je taková, že obecně nesouhlasí s výzvami, které 
mají jako kritérium časové hledisko podání žádosti o podporu v jakémkoliv programu. Je 
zapotřebí nastavit jednoznačná kritéria, která bohužel teď přinášejí žadatelům potíže 
v souvislosti s připravenými projekty. Dodal, že pokud ministerstvo nastaví výzvu na 
zdravotnictví tímto způsobem, nemocnice jsou připraveny podat žalobu na stát. 

J. Černý se dotázal na Pakt venkova, co se bude zřizovat v rámci dodržení podmínek EU. 

M. Daněk informoval, že toto není spojeno s legislativou ani finančními prostředky, jedná se 
pouze o podporu venkova v rámci lobbingu. 

J. Černý dodal, že by mělo MMR spolupracovat s již existujícími organizacemi, které venkov 
podporují – Sdružení místních samospráv, Spolek pro obnovu venkova atd. 

M. Daněk sdělil, že s těmito organizacemi samozřejmě spolupráce probíhá, smyslem je nabrat i 
jednotlivce. 

11:23 odchází M. Půta 

J. Černý se dotázal na formulář, kterým se obce přihlašují do soutěže Vesnice roku. Ze strany 
obcí má zpětnou vazbu, že není možné vyplnit, v čem daná obec vyniká, neboť se jedná o 
předem nastavené otázky (s vyplněním odpovědi ano/ne) typu, zda má obec obchod 
s potravinami. Zatím není formulář 100 % v provozu. Obce, které nevyhrají, by měly také 
obdržet zdůvodnění, u kterého není stále jasné, kdo ho bude psát. Požádal o ověření informací. 

M. Daněk poděkoval za podnět a přislíbil jeho předání kolegům, kteří mají toto ve své gesci. 

M. Otta omluvil M. Půtu z jednání a na základě dohody M. Půty s L. Burgerovou navrhnul 
oslovení členů Regionální stálé konference Libereckého kraje za účelem sjednání společné 
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schůzky s hejtmanem kraje, na které by se mělo společně řešit nastavení národních dotačních 
titulů. Výsledné stanovisko bude posléze zasláno na Ministerstvo pro místní rozvoj ČR. 

L. Burgerová doplnila, že se jedná o největší překážky a komplikace, a měli bychom proto 
navrhnout ministerstvu např. změnu formulace některých podmínek nebo aby se vyjádřili 
k výzvám, které jsou prioritní a které naopak nedávají přidanou hodnotu pro kraj. Jedná se o 
podrobnou zpětnou vazbu pro ministerstvo, která je přínosná nejen z hlediska území 
Libereckého kraje. 

6. Integrované strategie (ITI) aglomerace Liberec – Jablonec nad 
Nisou 

Mgr. Šárka Prachařová – Statutární město Liberec 

 Š. Prachařová informovala o situaci v rámci IPRÚ, v čerpání došlo k posunu o cca 200 mil. Kč díky 
projektu Centrum aktivního života, budova bývalé galerie – prostory Liebiegova paláce. 
Dokončeno je 60 projektů, 24 jich je v realizaci. Nejpalčivější je situace u dopravních projektů, 
zde jsou zhruba v polovině čerpání. Do konce roku 2023 by měly být proplaceny všechny částky 
dodavatelům, k lednu 2024 by měly být podány žádosti o proplacení a tím dojde k ukončení 
IPRÚ. 

11:30 odchází J. Černý 

Příprava ITI 2021+ pokračuje, řídící výbor ITI schválil seznamy projektů/programové rámce k  
8. březnu 2023. Do IROPu je připraveno 57 projektů (vč. zásobníku 130% alokace), OPD 5 
projektů, OPŽP 8 projektů a OPZ 4 projekty. Celková alokace ITI je 2,5 mld. Kč. 

Předložení zastupitelstvu města Liberec ke schválení je plánováno na 30. březen, poté se bude 
odesílat na řídící orgán. Po schválení od ministerstev bude možno předkládat žádosti do 
integrovaných výzev. K první revizi seznamu projektů dojde nejdříve v lednu 2024, poté vždy 
v intervalu 1x za rok. Na konci roku 2023 dojde ke zhodnocení stavu předložených projektů, na 
základě kterého se dále uzpůsobí harmonogram projektů a náklady. První milník čerpání dle 
harmonogramu bude v červnu 2025. 

M. Otta připomněl informaci o podmínce, která se váže k čerpání dotace na parkovací dům, a to 
nutnost přesunu zastávky MHD do vzdálenosti 200 m od parkovacího domu z Rybníčku před OC 
Fórum dle usnesení rady města č. 518/2021. 

Š. Prachařová poděkovala za podnět a přislíbila předání informace p. Janďourkovi, který má toto 
na starost. 
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J. Horinka se dotázal, jak bude zastupitelstvo Liberce vstupovat do doporučeného seznamu 
řídícího výboru? 

Š. Prachařová reagovala, že se seznamem se hýbat moc nedá. Možností čerpání dotací je celá 
řada, pokud bude nějaký námět neuspokojen/nepodpořen, ať už z jakéhokoliv důvodu, najde se 
jiný zdroj.  

7. Integrované strategie rozvoje venkova a místní akční plány 
rozvoje vzdělávání 

PhDr. Jitka Doubnerová – MAS Frýdlantsko, z. s. 

J. Doubnerová informovala o ukončování období 2014-2020, výzvy se vyhlašují pouze v 
Programu rozvoje venkova, kde došlo k navýšení alokace. U všech MAS se počítá s dočerpáním 
alokace jednou letošní výzvou. 

MAS čeká také evaluace celého období, prozatím neznají přesné podmínky, dojde ke zhodnocení 
naplňování strategií. Režijní náklady jsou zatím z dotace IROP 4.2. Probíhá příprava na OPTP (od 
zahájení implementace SCLLD 21+). S podporou Libereckého kraje připravují brožuru, ve které 
budou úspěchy jednotlivých MAS z území. Dle předběžných výpočtů přes MAS na venkov 
Libereckého kraje prošlo 1,15 mld. Kč. Pravděpodobně v červnu bude celá brožura k dispozici. 

Všechny MAS mají schválené koncepční části strategií, na základě úprav výzev byly připraveny 
programové rámce pro OPZ a IROP. Nyní je výzva na OPTAK a připravují se na OPŽP, který by měl 
být vyhlášený v první polovině roku 2023. Podmínky pro Společnou zemědělskou politiku jsou 
v jednání, řeší je Národní síť MAS. Dotace z OPTP od schválení programového rámce/přepnutí 
stavu v ISKP21+, MAS budou mít dotaci na 95 % nákladů. 

V OPZ MAS nevyhlašují výzvy, realizují vlastní projekty samostatně nebo s partnery. MAS 
připravují programový rámec, který se bude naplňovat. Řídící orgán vybíral ve výzvě 008, 
hodnocení jako u běžných projektů. Došlo k velkému krácení z důvodu velkého převisu u alokace. 

11:45 odchází M. Daněk 

Do IROP všechny MAS ještě nepředložily své programové rámce, u dvou MAS není jasné, kdy je 
předloží. Shrnula přehled podporovaných témat. MAS rozdělují 70% alokace, zbytek bude řídící 
orgán přidělovat podle čerpání k milníku, tj. po roce 2025. 

Shrnula realizaci MAP v Libereckém kraji, v červnu 2023 bude vyhlášena výzva na MAP 4. 
Poděkovala za podporu formou apelu na MŠMT. Avizovala, že MAS připravují materiály pro 
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schválení Regionální stálou konferencí Libereckého kraje a požádala o per rollam hlasování v 
období mezi jednáními. Závěrem představila novou aktivitu MAS v rámci problematiky 
energetických úspor. Poskytují poradenství pro žadatele a administrují žádosti do SFŽP 
v programu Nová Zelená úsporám Light. 

11:55 odchází J. Sviták 

8. Pracovní skupina Cestovní ruch 

Ing. Lidie Vajnerová, MBA – zástupce odboru kultury, památkové péče a 
cestovního ruchu KÚ LK  

L. Vajnerová prezentovala činnosti destinačního managementu Libereckého kraje. Zmínila 
zapojení pro Jizersko-ještědský horský spolek ve spolupráci s libereckou pražírnou Nordbeans, a 
to formou prodeje káv, z jejichž ceny jde 40 Kč na obnovu rašeliniště. Představila také propagaci 
prodejem triček nebo poučných omalovánek, jak se chovat v přírodě. Spolek celoročně vydává 
své noviny. 

Informovala o projektu Skryté skvosty, který by měl být realizován v rámci programu Interreg ve 
spolupráci s Hospodářskou komorou. Jedná se o projekt objevující tajemná místa po celé česko-
polské hranici. Existuje již malý předprojekt pro Frýdlantsko, webové stránky by měly být hotovy 
v září tohoto roku. Zmínila problémy v Jizerských horách, kde jsou některá místa přeplněna lidmi. 
Dodala, že rok a půl jsou již bučiny v UNESCO, s krajskou podporou by se měla udělat propagace 
(např. web). 

V Českém ráji byla vydána publikace „Český ráj prožít ne využít“ jako environmentální výchova 
návštěvníků. Vydávají také celoročně své noviny nebo například motivační hry Za pověstmi 
Českého ráje a Po stopách Albrechta z Valdštejna. Plánují také optimalizaci turistického 
informačního systému napříč regionem, kdy dojde ke grafickému sjednocení. 

Z území Lužických hor plánují Malevil cup, a to nejen na české, ale i na německé straně. Zapojují 
rovněž spolupráci s Podještědím v rámci turistického ruchu. Zmínila možnost navštívit pivní 
stezky nebo akci Dotkni se skla. 

Destinační managementy dostaly od kraje 2 miliony Kč na rok, avšak za podmínek např. účasti 
na tripech. Zmínila nevhodnost výběru osob, které jsou na tyto tripy zvány v souvislosti s cílovou 
skupinou, na kterou by měly působit a s tím související i následnou problematiku nedostatečné 
propagace turistických cílů. 

Pozitivně reagovala na monitoring návštěvnosti prostřednictvím krajem umístěných sčítačů. 
Jedná se o dobrý způsob zjištění dat o návštěvnících k dalším případným analýzám. Například již 
nyní ukazují, že nejvíce návštěvníků Libereckého kraje je z Hradce Králové, Prahy, Pardubic a 
Brna. 

https://www.jizerky.cz/redakce/index.php?xuser=885971033153407516&lanG=cs&portal=3199&slozka=263715&clanek=328443
https://malevilcup.cz/index.php/cs/
https://www.pivnistezka.cz/
https://www.pivnistezka.cz/
https://uploads-ssl.webflow.com/61824f6018d99d1d7493b39d/62feb0d4144f24256be42851_Dotkni%20se%20skla%20A4%20web.pdf
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Zmínila také směřování cestovního ruchu Libereckého kraje pro rok 2023 a dále. Do budoucna je 
kladen důraz na využívání online marketingu, apelovala však na využívání kvalitních sítí a 
zdůraznila, že používání aplikace TikTok není vhodné. Ve velké míře je stále zastoupena i 
propagace v tištěné podobě. Liberecký kraj plánuje vydat v roce 2023 například turistické noviny, 
mapu kraje s vyznačenými turistickými aktivitami nebo (ne)trhací mapy destinačních 
managementů. 

9. Pracovní skupina Inovace (VaVaI) 

Ing. Vladimír Pachl – Odbor regionálního rozvoje a evropských projektů KÚ LK 

V. Pachl představil projekt Evropský digitální inovační HUB, který byl v únoru schválen Evropskou 
komisí. Jedná se o projekt na podporu digitalizace, opírá se o 4 hlavní pilíře – testování a hledání 
řešení v digitalizaci, digitální akademie, networking a finanční poradenství. Hlavní partner 
projektu je Agentura regionálního rozvoje.  

Seznámil s připravovaným seminářem na téma Komunitní energetika, na který přítomné pozval. 
Hlavními tématy budou technologie, legislativa a financování. Dále zmínil studentskou soutěž 
Ideathon 2023, která proběhne v termínu 13. – 14. dubna v prostorách podnikatelského 
inkubátoru. Jedná se o soutěž pro studenty středních škol z Libereckého kraje a Technické 
univerzity v Liberci, a to za účelem iniciace studentských projektů a nápadů, které by se mohly 
dále realizovat v praxi. 

12:20 přichází M. Pšenička 

Závěrem informoval o v pořadí již 9. PechaKucha Night, která se konala 2. března s podtématem 
„Jak žít udr-žitelně“. Celou akci si lze online poslechnout ze záznamu na YouTube. Další se koná 
11. května ve velké aule Technické univerzity v Liberci, a to v souvislosti s výročím 70 let od 
jejího založení. Hlavním tématem by měla být oslava strojírenství v Libereckém kraji. 

12:22 odchází J. Horinka 

M. Otta doplnil, že v rámci akce Ideathon je zapojena i agentura CzechInvest. Tato akce byla 
v loňském roce velmi úspěšná. 

Š. Prachařová se dotázala na možnost zapojení města Liberec do Platformy pro moderní 
energetiku v Libereckém kraji, zda probíhá komunikace a byla jim také zaslána pozvánka na 
zmiňovaný seminář. 

V. Pachl doplnil, že zástupce města je již na akci registrován a byl rovněž na jednání platformy. 
Zmínil jména, kdo se akce zúčastní za město, a zaslal je také e-mailem Š. Prachařové. Upozornil 
však, že akce je pro 30 lidí za účelem možnosti hloubkové diskuse. 

M. Otta vyzdvihnul projekt Evropského inovačního digitálního HUBu, díky tomu se Liberec a také 
Hradec Králové zviditelnil nejen v České republice, ale také v rámci celé EU. 

https://regionalni-rozvoj.kraj-lbc.cz/aktuality/evropsky-digitalni-inovacni-hub-pro-liberecky-a-kralovehradecky-kraj-schvalila-evropska-komise-n1123306.htm
https://1012plus.cz/cs/akce-detail/komunitni-energetika-sance-pro-liberecky-kraj
https://1012plus.cz/cs/projekt/liberec-ideathon-2023
https://www.youtube.com/watch?v=jiXqbzw5bNw
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10. Pracovní skupina Sociální začleňování a zaměstnanost 

Mgr. Zuzana Palečková – Agentura pro sociální začleňování 

Z. Palečková prezentovala aktivity, které Agentura pro sociální začleňování realizuje pro území. 
Páteřním projektem je „Rozvoj systémů pro sociální začleňování“ s realizací od 1.1.2023 do 
31.12.2024. Dalším je „Agentura jako inovační aktér politik sociální začleňování“ s realizací 
1.1.2020 - 30.6.2023, probíhají práce na návazném. Zaměřen je převážně na datové analýzy. 
Posledním je projekt „Místo pro všechny“ realizovaný v období 1.1.2020 – 31.12.2023, jehož 
hlavními aktivitami jsou bezplatná PR pohotovost, podpora škol (komunikace), mediální 
vzdělávání, Hate Free Culture. 

V rámci projektu Rozvoj systémů pro sociální začleňování bude zapojeno 44 obcí z ČR. Z území 
Libereckého kraje jsou ve spolupráci v plné podpoře koordinovaného přístupu (KPSV+): Frýdlant, 
Nové Město p/S, Liberec, Velké Hamry, Ralsko, Nový Bor. V řešení je zapojení také České Lípy a 
Jablonce nad Nisou.  

Obce v KPSV+ čerpají finanční prostředky z výzvy č. 18 OPZ+ na realizaci projektů s cílem zmírnit 
sociální vyloučení v kraji. V současné chvíli bylo ve spolupracujících obcích LK podpořeno z výzvy 
č. 18 OPZ  8 projektů v celkové hodnotě 58,5 milionů Kč. 3 projekty byly doporučeny k podpoře 
a jsou v zásobníku v celkové hodnotě 44 milionů Kč. 3 projekty čekají na brzké hodnocení v 
celkovém objemu 26 milionů Kč.  

Některé klíčové projekty skončily v zásobníku kvůli nedostatku financí ve výzvě OPZ+ č. 18. Ve 
spolupráci s řídícím orgánem OPZ+ se hledá řešení situace, a zároveň spolu s obcemi (krajem) 
hledají jiné zdroje pro jejich financování. 

Zmínila kontakty na lokální konzultanty, a to jak z území Libereckého kraje, tak z pražské 
centrály (viz prezentace). Nynější činnosti pracovní skupiny spočívají v implementaci Strategie 
sociálního začleňování 21+, byl nastaven monitoring sledování plnění strategie a indikátory. 
Probíhá příprava konference „Rozvoj sociálního a dostupného bydlení: stát, kraj, obce“, která se 
bude konat 31.3.2023 v Krajské vědecké knihovně v Liberci. Plánovány jsou také diskuse týkající 
se revize činností pracovní skupiny, aby nedocházelo k případné duplicitě práce. 

M. Otta dodal, že se bude konference účastnit za odbor regionálního rozvoje, poukázal na 
připravovaný zákon o podpoře bydlení a s tím související požadavky na kraje a obce s rozšířenou 
působností. Konkrétní informace k této problematice zazní na zmiňovaném semináři.  

11.  Pracovní skupina Vzdělávání (KAP) 

Ing. Lucie Foglová – Odbor školství, mládeže, tělovýchovy a sportu KÚ LK 

L. Foglová představila aktuální informace z projektu Krajský akční plán vzdělávání Libereckého 
kraje II. Strategický dokument nebyl schválen ze strany MŠMT z důvodu chybějícího 
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dotazníkového šetření. Prozatím čekají na podklady z MŠMT, do konce března by mělo 
proběhnout jednání. Avizovala, že aktualizovaný plán bude nezbytné schválit také členy 
Regionální stálé konference a požádala o per rollam hlasování v průběhu letních prázdnin. 

Na 8. jednání pracovní skupiny byl korespondenčně schválen aktualizovaný seznam projektů 
speciálních škol, který se na jednání Regionální stálé konference Libereckého kraje schvaloval 
jako příloha č. 2 Regionálního akčního plánu. Výzva z IROP pro toto téma byla posunuta, očekává 
se na podzim roku 2023. Poděkovala sekretariátu za součinnost. 

Dále informovala o usnesení Asociace krajů ČR vztahujícím se k požadavku na regionální obálky 
s alokací pro speciální školství. Ministerstvo nyní připravuje nové parametry výzvy a chystá se 
způsob, jakým bude provedena prioritizace sesbíraných projektů z kraje. 

12. Chytřejší kraj 

Ing. Marek Pšenička – Agentura regionálního rozvoje spol. s r.o. 

M. Pšenička zhodnotil uplynulý rok v rámci naplňování akčního plánu koncepce Chytřejší kraj pro 
Liberecký kraj. Představil chytrá řešení, která naplňují jednotlivé vlajkové projekty: Sběr 
dopravních dat, Podpora chytrých podnikatelských řešení, Evidenční systém sbírkových 
předmětů, Energetický management, Hospodaření s vodou, Adaptace na trh práce budoucnosti 
v digitální ekonomice, Elektronická komunikace a kyberbezpečnost, Informační a datový portál, 
ICT infrastruktura.  

V rámci přípravy nového Akčního plánu proběhla kompletní aktualizace projektů uvedených v 
koncepci „Chytřejší kraj pro Liberecký kraj“ a v zásobníku projektů. Také byly doplněny nové 
nebo připravované projekty. Návrh pilotních projektů pro další období: podpora chytrých 
dopravních řešení, podpora cestovního ruchu, evidenční systém sbírkových předmětů, podpora 
zvyšování dostupnosti sociálních služeb, zavádění moderních forem vzdělávání obyvatelstva, 
elektronická komunikace a kyberbezpečnost ve veřejné správě, podpora chytrých řešení ve 
zdravotnictví a energetický management a hospodaření s vodou. 

Kompletní znění Výroční zprávy a další informace jsou dostupné také na: 
https://1012plus.cz/cs/projekt/chytrejsi-kraj-pro-liberecky-kraj . 

M. Otta nabídl možnost zaslání dobré praxe v rámci chytrých řešení ze strany obcí, jako inspiraci 
a případné navázání spolupráce. 

 

 

https://1012plus.cz/cs/projekt/chytrejsi-kraj-pro-liberecky-kraj
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Různé  

Příští jednání RSK LK je naplánováno na 28. červen 2023. 

M. Otta poděkoval za účast a ve 13:00 jednání ukončil. 

 

 

 Úkol Termín Pro 

1. Poskytnout členům RSK LK zápis z jednání NSK. 
pravidelný 
úkol 

sekretariát RSK LK 

2. 

 
Informovat na dalších jednáních o průběhu schvalování 
Strategie ITI, případně zaslat její finální verzi. 

na příští 
jednání RSK 
LK 

zástupce ITI/IPRÚ 

3. 
Předání informace o výhradách LK k postupu MMR ČR ve 
věci rozdílného přístupu k řešení dopadu technických 
problémů v rámci vyhlášení některých výzev. 

na jednání 
NSK 

zástupce LK na 
NSK  

4. Zaslat MMR usnesení s apelem na MŠMT ČR na včasné 
vyhlášení výzev pro MAS 

po jednání 
RSK LK 

sekretariát RSK LK 

5. 
Zaslat MMR schválené dokumenty – Výroční zpráva, Zpráva o 
využití prostředků z fondů EU, aktualizace RAP speciální školství 
a RAP silnice II. třídy. 

po jednání 
RSK LK 

sekretariát RSK LK 

6. Nominovat 3–5 externích hodnotitelů projektů brownfields a 
zaslat usnesení na MMR. 

do 20. 5. 
2023 

členové RSK LK + 
sekretariát 

7. Distribuce harmonogramu národních dotačních titulů 
v prezentaci MMR. 

po jednání 
RSK LK 

sekretariát RSK LK 

8. Ověřit možné navýšení alokace u výzvy na základní školy. 
po jednání 
RSK LK 

zástupce MMR ČR 

9. Předat zpětnou vazbu k formuláři, který je využíván k registraci 
do soutěže Vesnice roku. 

po jednání 
RSK LK 

zástupce MMR ČR 

10. Sjednat společnou schůzku členů RSK LK s hejtmanem 
k problematice nastavení národních dotačních titulů. 

po jednání 
RSK LK 

předseda RSK LK 

11. Připomenout informaci o nutnosti přesunu zastávky MHD do 
vzdálenosti 200 m od parkovacího domu. 

po jednání 
RSK LK 

zástupce ITI/IPRÚ 

 
Příloha: Prezenční listina 
Zapsala: Ing. Karolína Vičanová, DiS. 
Zápis schválil předseda RSK LK 
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V Liberci dne: 22. 3. 2023 
 
 
             
             Martin Půta 
         předseda RSK LK 

Veškeré podklady z jednání jsou zveřejněny na internetových stránkách RSK LK pod odkazem: 
https://www.rsk-lk.cz/jednani-rsk/2023 . 

https://www.rsk-lk.cz/jednani-rsk/2023

